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(EXP. 2021/OFI_01/005172) 
 
ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 11/2021, DE CARÀCTER EXTRAORDINARI I URGENT 

DE L’AJUNTAMENT PLE CELEBRADA EL VINT-I-HUIT DE DESEMBRE DE DOS MIL VINT-I-
U. 

 
Al municipi de Canals, en la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el vint-i-huit de 

desembre de dos mil vint-i-u, essent les tretze hores i cinquanta-un minuts (13:51 hores), es 
reuneixen per mitjà videoconferència els que a continuació es citen: 

 
Presideix Dª Mª Jose Castells Villalta, assistint els regidors/es D. Miguel Ángel 

Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú García i Dª Isabel Arnau Chover 
(del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez Trigueros, D. Antonio Pérez 
García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan Martínez  (del 
Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià 
Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri i Dª. Mª Isabel 
Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad Martínez 
(regidora no adscrita).  

 
 No assisteix D. Javier Pérez Molla (regidor no adscrit) 

 
 Assisteix com a Secretari D. José Mª Trull Ahuir, Secretari de l’Ajuntament de Canals.  

 
Així mateix assisteix l’Interventor de l’Ajuntament de Canals D. Vicente Sancho-Miñana 

Sanchez. 

 
La present sessió se celebra per mitjà de videoconferència, conforme s'ha disposat en la 

RESOLUCIÓ DE L’ALCALDIA, DE DATA 27 DE DESEMBRE DE 2021 (núm. 1993/2021), 
SOBRE CONVOCATÒRIA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA I URGENT (PLE NÚMERO 11 
DE 2021) DEL PLE D’AQUEST AJUNTAMENT, PER AL PROPER DIA 28 DE DESEMBRE DE 
2021, A LES 13,30 HORES, MITJANÇANT EL SISTEMA DE VIDEOCONFERÈNCIA (EXP. 
2021/OFI_01/005172), amb fonament en l'apartat tercer de l'article 46 de la LBRL, introduït per 
la disposició final segona del Reial decret llei 11/2020, de 31 de març.  
  

Havent-se comprovat l’assistència de la Presidenta i del Secretari, així com l’existència 
del quòrum exigit per l’article 90 del ROF per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President 
declara oberta la sessió. 

 
Per l’Alcaldia, als efectes del compliment del requisit que el membres participants es 

troben en territori espanyol formula la següent pregunta: Tots i cadascun dels assistents declaren 
sota la seua responsabilitat que es troben en territori espanyol?. La totalitat dels assistents  
responen afirmativament. 

 
La sessió es va desenvolupar d’acord amb el següent,  

 
ORDRE DEL DIA 

 

PART RESOLUTIVA 

 
1. RATIFICACIÓ DE L’URGÈNCIA DE LA SESSIÓ.     
 
2. APROVACIÓ COMPTE GENERAL DE 2020. (Exped. 2021/OFI_01/002673). 

 
......................................................................................................................................................... 
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1. RATIFICACIÓ DE L’URGÈNCIA DE LA SESSIÓ.     

  
. . . 

 
Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que m’agradaria explicar abans de la votació que per a 

aprovar el compte general de l’Ajuntament requereix la consolidació de dos comptes: la de 
l’empresa pública i la de l’Ajuntament. La de l’empresa pública s’ha endarrerit un poc més, 
sobretot perquè s’havien de tractar temes burocràtics i temes de registre que eren 
importantíssims que es dugueren endavant i que han portat també els seus processos.  

La finalització del compte general, l’exposició, va finalitzar el passat 24 de desembre, dia 
de “nochebuena”, per tant, quan abans l’aprovem definitivament, abans estarà enllestida també 
definitivament, per això hui la convocatòria extraordinària i urgent d’aquest punt, que és 
l’aprovació definitiva del compte general. Per tant, si vos pareix, passaríem a la votació de la 
ratificació d’esta sessió. 
 

. . . 
 

Per la Sra. Alcaldessa se sotmet a votació la ratificació de la urgència de la sessió donant 
el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª Jose Castells Villalta, 
D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen Brú García i Dª Isabel 
Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco Lopez Trigueros, D. 
Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo Mollá i Dª Josefa Juan 
Martínez  (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, Dª Inés María Poveda 
Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª Hilzonde Neus Badia Ferri i 
Dª. Mª Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); Dª Maria Celia Bononad 
Martínez (regidora no adscrita); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.  
 

Per tant, per unanimitat dels membres presents, es ratifica la urgència de la sessió. 
 
 
2. APROVACIÓ COMPTE GENERAL DE 2020. (Exped. 2021/OFI_01/002673). 

 
Es dona compte de la Proposta  d’acord de l’Alcaldessa de 27 de desembre de 2021, i 

que se sotmet a votació en el present punt. 
. . . 

 
No produint-se intervencions, la Presidència sotmet a votació sense més tràmits la 

proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs./Sres. Dª Mª 
Jose Castells Villalta, D. Miguel Ángel Alventosa Paz, Dª Verónica Ferri Fayos, Dª Maria Carmen 
Brú García i Dª Isabel Arnau Chover (del Grup Municipal Compromís per Canals); D. Francisco 
Lopez Trigueros, D. Antonio Pérez García, Dª Andrea Sisternes Martorell, Dª Clementina Lillo 
Mollá i Dª Josefa Juan Martínez  (del Grup Municipal Popular); D. Antonio Manuel Orea Pedraza, 
Dª Inés María Poveda Mira i  D. Adrià Castelló Sanchis (del Grup Municipal Socialista); Dª 
Hilzonde Neus Badia Ferri i Dª. Mª Isabel Real Fayos (del Grup Municipal Canals en Moviment); 
Dª Maria Celia Bononad Martínez (regidora no adscrita); Vots en contra: Cap; Abstencions: 
Cap.  
 

 . . . 
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 Per tant, l’Ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent 
ACORD: 
 

 “ANTECEDENTS 
 

 I.-  Resolució de l’Alcaldía nº 378 de 23 de març de 2020,   d’aprovació de la 
liquidació del pressupost de l’exercici 2020. 
 
 II.- Per part de la Intervenció local va ser format el Compte de l'exercici 2020, del 
propi Ajuntament amb data 15 de maig de 2020. 
 
 III.-  Certificat dels acords adoptats per la Junta General Ordinària de la mercantil 
Risoncha SLU, de data 19 de novembre de 2021 d'aprovació dels Comptes anuals de l'exercici 
social tancat el 31 de desembre de 2020. 
 
 IV.- Informe d'Avaluació del compliment de l'objectiu d'estabilitat Pressupostària, 
dels estats d'ingressos i despeses consolidades, de data 22 de novembre de 2020. 
 
 V.- Informe de la Intervenció General, de data 22 de novembre de 2020. 
  
 VI.- El Compte General de l'Ajuntament de Canals de l'exercici 2020 va ser informat 
favorablement per la Comissió Especial de Comptes en sessió de data 25 de novembre de 2021. 
 
  VII.- L'Edicte de l'Ajuntament de Canals relatiu a l'exposició pública del Compte 
General de 2020 va ser publicat en el BOP nº 232, de 1 de desembre de 2021. 
 
  VIII.- Consta informe del Registre general i Certificat de la Secretaria, de data 27 de 
desembre de 2021, en els quals es manifesta la inexistència d'al·legacions i reclamacions en 
relació al referit expedient durant el termini establit legalment. 
 
  Als quals són aplicable els següents 
 

 FONAMENTS JURÍDICS 
 
  A.- El Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós 
de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL), arreplega en els seus articles 208 i 
següents la regulació legal del Compte General de les Entitats locals. 
 
  B.- L'article 212 del TRLRHL atribueix al Ple de la Corporació la competència per a 
l'aprovació del Compte General, si bé, amb caràcter previ, haurà de ser informada per la Comissió 
Especial de Comptes. Després de l'exposició al públic del Compte al costat de l'informe de la 
Comissió durant 15 dies, de conformitat amb el que s'estableix en la disposició final 19 de la Llei 
11/2020, de 30 de desembre, Llei de Pressupostos Generals de l'Estat 2021, que modifica l'article 
212.3 del RD Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals, durant els quals els interessats podran presentar 
reclamacions, objeccions o observacions, aquests seran examinats per la Comissió i, practicades 
per aquesta quantes comprovacions estimen necessàries, emetrà nou informe. Posteriorment, 
acompanyada dels informes de la Comissió Especial i de les reclamacions i objeccions 
formulades, el Compte General se sotmetrà al Ple de la Corporació perquè, si escau, procedisca 
a aprovar-la i para, posteriorment, remetre-la al Tribunal de Comptes degudament aprovada. 
 
  C.- De conformitat amb la Llei de la Generalitat Valenciana 6/1985, d'11 de maig, de 
Sindicatura de Comptes. 
 
  En virtut de quant antecedeix, l'Ajuntament Ple acorda: 
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  Primer.- Aprovar el Compte General de l'Ajuntament corresponent a l'exercici 2020 
en els termes i amb la documentació que consta en el expedient. 
 
  Segon.- Rendir el citat compte a la Sindicatura de Comptes d'acord amb el previst 
en l’acord de 14 de desembre de 2015 del Consell de la Sindicatura de Comptes (D.O.C.V. nº 
7687, de 29 de desembre de 2015, en relació amb els articles 212.5 i 223. 2 del Reial decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals i d'acord amb el que es disposa en l'ORDRE HAP/1781/2013, de 20 de 
setembre, per la qual s'aprova la Instrucció del model Normal de Comptabilitat Local.” 

. . . 
 
Obert el torn d’intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen. 
 
La Sra. Alcaldessa manifestant que Toni Pérez, quan vulgues. I després parlarà Toni 

Orea. 
 
El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular) manifestant que moltes gràcies 

Alcaldessa. Abans que tot, bona vesprada a tots i bones festes. Al final, jo crec que el punt que 
portem hui en l’ordre del dia es un punt, com bé ha dit l’Alcaldessa, quan abans. Justament, no 
recorde si va ser la setmana passada, principi de la setmana passada o l’anterior vam tindre una 
comissió  d’economia i hisenda en el que, justament, vaig estar preguntant o vam estar parlant 
arrel d’esta aprovació. Esta aprovació que, per uns motius o per altres, s’ha retrasat més del que 
deguera i més del que, entenc, ens haguera agradat a tots i a totes. Jo ja en aquesta comissió 
vaig preguntar un poc que quins eren els plaços en els que la llei marca que s’ha de presentar 
aquest tràmit o aquest compte anual de l’Ajuntament i, sobretot, quines eren les conseqüències 
de no tindre aquest tràmit en temps i en forma. Més que res perquè entenguem que possiblement 
tinga unes implicacions i al meu parer, jo crec que la justificació de que el compte de l’empresa 
pública no estava llesta a temps, pues crec que al final pot impactar negativament i, crec que ha 
d’impactar negativament en la gestió d’alguns tràmits per a aquest Ajuntament. I, per tant, jo lo 
que si que m’agradaria i entenc que possiblement aquesta informació no es dispose per al 
plenari, però si que m’agradaria que se’ns facilitara per escrit un llistat de les sol·licituds de 
subvencions que s’han realitzat durant aquest any, quina ha sigut la resolució, si ha sigut 
aprovada o si no ha sigut aprovada i quin ha sigut el motiu.   

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que val Toni, evidentment ho passarem per escrit i aixina 

detalladament... perquè jo crec que també la pressa es que, evidentment, abans de que acabe 
l’any i encara estem en temps de poder-ho fer. Com molt bé has dit, per això la urgència. 

 
El Sr. Pérez García manifestant que però crec que, Alcaldessa, i per tancar, crec que el 

que estem a punt d’acapar l’any, no es el moment en que deuriem d’estar aprovant aquest punt, 
perquè jo crec que portem mesos de retràs i, com he dit abans, jo crec que açò ha impactat en 
la gestió d’alguns tràmits per a aquest Ajuntament, perdues econòmiques per a aquest 
Ajuntament i, per això, es el que creguem que s’ha de tindre en compte i s’ha d’intentar complir 
els plaços. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que totalment d’acord, però també, com he explicat al 

principi, estos comptes van units amb el de l’empresa pública i en l’empresa pública hi havien 
que solventar unes qüestions importants de caràcter registral i de caràcter burocràtic important i, 
això també manava solventar-ho i aclarir-ho. Gràcies Toni. No obstant això el llistat el passarem. 

Toni Orea, qual vulgues. 
 
El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) manifestant que bona vesprada, 

primer que res, bona vesprada a totes i tots, especialment als companys, a la gent que ens està 
vegent en YouTube. Simplement voliem explicar el nostre vot, que ha sigut afirmatiu i positiu per 
responsabilitat, perquè com bé deia el company Toni, jo pense que els plaços ja s’han superat 
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tots. Hi ha que recordar a la gent que el plaç per a presentar els comptes anuals de l’empresa 
pública finalitzaven en juliol d’enguany, és a dir, estem en desembre. Jo crec que ja han passat 
uns mesos. I els plaços per a presentar el compte general, excepte que don Vicente me corrija, 
els teníem que haver presentat en el mes de juny a la Comissió Especial de Comptes i abans de 
l’1 d’octubre al plenari, per lo tant tampoc arribem, és a dir, la urgència es que no ens pille el bou 
i la responsabilitat nostra en el vot a favor era que evitar que es puguéren perdre subvencions. 
Però bueno, esperem que, la veritat, que s’eviten estos plenaris, perquè al final també tenen un 
sobrecost per a la gent del poble. Portem, si no recorde mal, 3 en este mes de desembre i 
esperem que se puguen solventar este tipo de temes per a que no se facen plenaris 
extraordinaris i urgents per estos motius. La veritat es que nosaltres ahir quan vam vore la 
convocatòria pensàvem que el plenari extraordinari i urgent, si em permitiu la broma, era per a 
aprovar els pressupostos del 2022, però no, era simplement per a aprovar el compte general. En 
fi, companys, en retràs però molt bon nadal, espere que hageu passat un bons nadals i aprofite 
per a desitjar-vos a tots i a totes i a tot el poble de Canals, evidentment molt bon any 2022. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que moltes gràcies Toni. Celia. 
 
La Sra. Bononad Martínez (regidora no adscrita) manifestando que muy buenas tardes 

a todos y a todas. Yo también quisiera decir que este pleno ha sido... ayer me lo notificaron, 
imaginaros de dos y media y el pleno era hoy a la una y media, todo deprisa y corriendo, como 
siempre, cuando ha habido tiempo para haberlo hecho antes. Y esto se podría haber aprobado, 
como bien han dicho mis compañeros en octubre. Nuestro voto ha sido a favor porque las 
subvenciones no se pueden perder porque al pueblo le hace falta y estamos ya casi al día 1 y se 
tenía que hacer preciso votar a favor. Pero yo creo que al salto de manta no podemos ir, de un 
día para otro sin prepararnos nada, sin pasarnos informes que no hemos podido leer ni la mitad. 

Muchas gracias, que paséis muy buenas fiestas, igual a vosotros como al pueblo de 
Canals. Muy buenas tardes. 

 
La Sra. Alcaldessa manifestant que gracias Celia. Jo, primer que tot, per a concloure, 

de juliol i octubre, les qüestions que s’han de solventar de Risoncha comencen, si no recorde 
mal, en el mes d’agost. S’havien de solventar unes qüestions que, he tornat a dir, que porten els 
seus processos burocràtics i això mana i això es així. I s’han de presentar els comptes per a 
aprovar el compte general de l’Ajuntament, torne a repetir, va conjuntament al de Risoncha i 
s’han d’aclarir unes qüestions i subsanar també es important, es molt important també, com molt 
bé haveu dit. Evidentment, prenem nota de tot el que haveu dit, clar que sí, jo crec que anem tots 
a una en el tema de que volem el millor per al poble i, Toni Orea, a vore si este nou any, en el 
pressupost del 2022 que, evidentment, estem ja acabant de confeccionar per a sentar-se amb 
vosaltres i intentar traure uns pressupostos per al poble. Esta vegada si aon estigueu reflectits 
totes i tots. En estes bones voluntats d’any nou pues la veritat es que pugam seure i intentar 
traure el pressupost entre totes i tots, per així que vos tire eixa carta d’intentar treballar 
conjuntament i no tardarem molt, evidentment a tindre este plenari de pressupostos. 

Bé, desitjar-vos bon any a totes i tots i moltes gràcies per assistir i per l’espera. Gràcies. 
 

 
 I no havent més assumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió 
essent les catorze hores i un minuts (14:01) del dia vint-i-huit de desembre de 2021. 
 
 

Signen electrònicament l’Acta de la sessió 
 

  La Presidenta       El Secretari 
 


